
CR\1288964LT.docx PE754.970v01-00

LT Suvienijusi įvairovę LT

Europos Parlamentas
2019-2024

Tarptautinės prekybos komitetas

29.11.2023

KOMANDIRUOTĖS ATASKAITA
po ad hoc delegacijos komandiruotės į San Fransiską (Jungtinės Amerikos 
Valstijos) 2023 m. spalio 30 d. – lapkričio 1 d.

Tarptautinės prekybos komitetas

Delegacijos nariai:
Bernd Lange (S&D) (delegacijos vadovas)
Elżbieta Katarzyna Łukacijewska (PPE)
Inma Rodríguez-Piñero (S&D)
Miapetra Kumpula-Natri (S&D)
Marie-Pierre Vedrenne (RENEW)



PE754.970v01-00 2/13 CR\1288964LT.docx

LT

Įžanga

Tai buvo pirmasis Tarptautinės prekybos (INTA) komiteto vizitas į San Fransiską ir jo įlankos 
zoną. Šis vizitas buvo surengtas po ankstesnių šios kadencijos narių vizitų į Vašingtoną 
(2020 m. vasario mėn. ir 2021 m. lapkričio mėn.), kurie buvo skirti susitikimams su 
federalinio lygmens dialogo partneriais. Šį kartą pagrindinis dėmesys buvo sutelktas į 
penktąją pagal dydį pasaulio ekonomiką – Kaliforniją, kurioje įsikūrusios novatoriškos 
skaitmeninio, technologijų, finansų ir transporto sektorių bendrovės. 

Šis vizitas buvo surengtas netrukus po 2023 m. spalio 20 d. įvykusio ES ir JAV aukščiausiojo 
lygio susitikimo ir prieš 2023 m. lapkričio 11–17 d. San Fransiske vykusį Azijos ir Ramiojo 
vandenyno šalių ekonominio bendradarbiavimo (APEC) vadovų susitikimą, kuriame įvyko 
aukšto lygio JAV prezidento J. Bideno ir Kinijos prezidento Xi Jinpingo susitikimas. Taigi šis 
vizitas buvo savalaikė galimybė įsigilinti į trejopus ES, JAV ir Kinijos santykius ir aptarti ES 
ekonominio saugumo strategijos riziką ir galimybes.

Tris dienas trukusio vizito metu INTA komiteto atstovai dalyvavo susitikimuose su politikos 
veikėjais (Kalifornijos valstijos senatoriumi Scottu Wieneriu ir Kalifornijos gubernatoriaus 
pavaduotojo patarėjais), pagrindiniais suinteresuotaisiais ekonomikos subjektais (bendrovių 
„Apple“, „Tesla“, „Nvidia“ ir „Mozilla“, Ouklando uosto, taip pat programos „German 
Accelerator“, padedančios daugiausia Vokietijos technologijų startuoliams, atstovais) ir 
akademinės bendruomenės atstovais. Šių susitikimų metu buvo aptarta Kalifornijos požiūris 
transatlantinės prekybos ir investicijų santykių, ekonominio saugumo ir Prekybos ir 
technologijų tarybos veiklos rezultatų srityse.

Kontekstas

Spalio 20 d. vykusio ES ir JAV aukščiausiojo lygio susitikimo išvadose puikiai atspindėta ES 
ir JAV santykių padėtis. Aukščiausiojo lygio susitikime ES ir JAV toliau laikėsi bendros 
pozicijos geopolitikos klausimais, visų pirma dėl neteisėto Rusijos agresijos karo prieš 
Ukrainą. Tačiau tai, kad nepavyko susitarti dėl dviejų pagrindinių aukščiausiojo lygio 
susitikimo siektinų rezultatų prekybos srityje, t. y. dėl visuotinio susitarimo dėl tvaraus plieno 
ir susitarimų dėl svarbiausiųjų naudingųjų iškasenų, atspindi JAV administracijos požiūrį, 
pagal kurį atvirumas prekybai tebelaikomas rinkimine kliūtimi. 

Be to, šis vizitas vyko iškart po 2023 m. Jungtinės automobilių pramonės darbuotojų 
profesinės sąjungos (angl. United Auto Workers, UAW) streiko. Streiko akcijos prasidėjo 
2023 m. rugsėjo 15 d. (prieš „Ford“, „General Motors“ ir „Stellantis“) ir baigėsi spalio 25–
30 d., kai buvo priimti preliminarūs susitarimai, atitinkantys daugelį UAW reikalavimų, visų 
pirma dėl darbo užmokesčio, viršvalandžių ir pensijų išmokų. 

Toji savaitė, kai vyko INTA komiteto vizitas, taip pat buvo svarbi dirbtinio intelekto srityje, 
nes sutapo su JAV prezidento J. Bideno priimtu Vykdomuoju potvarkiu dėl dirbtinio intelekto 
(DI), G7 vadovų pareiškimu dėl Hirošimos dirbtinio intelekto proceso ir lapkričio 1 d. 
Londone vykusiu Dirbtinio intelekto konferencijos aukščiausiojo lygio susitikimu. Todėl šie 
klausimai taip pat buvo aptarti INTA komiteto atstovų diskusijose su atitinkamais dialogo 
partneriais Kalifornijoje, visų pirma dėl INTA komiteto vaidmens, kiek tai susiję su Prekybos 
ir technologijų taryba.
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INTA komiteto delegacijos vizitas vyko beveik sykiu su ITRE (Pramonės, mokslinių tyrimų 
ir energetikos) komiteto delegacijos vizitu. Abu komitetai visapusiškai bendradarbiavo ir iš 
anksto suderino savo programas, be to, buvo surengti du bendri susitikimai, t. y. susitikimas 
su valstybių narių generaliniais konsulais ir vizitas į Stanfordo universitetą. Rengdamasi savo 
komandiruotei, INTA komiteto delegacija naudingų žinių taip pat pasisėmė iš neseniai 
įvykusio JURI (Teisės reikalų) komiteto vizito į San Fransiską. Be to, komandiruotės metu 
buvo sėkmingai bendradarbiaujama su naujai įsteigtu ES ryšių palaikymo biuru San 
Fransiske, kuris puikiai pasitarnavo kaip kontaktinis punktas ir susitikimų vieta. 

Glausta susitikimų ataskaita

Per tris dienas trukusį vizitą buvo surengta apie dvylika susitikimų. INTA komiteto 
delegacijos nariai turėjo galimybę susitikti su įvairiais veikėjais: profesinių sąjungų atstovais, 
politikais, akademinės bendruomenės atstovais ir privačiais suinteresuotaisiais subjektais.

INTA komiteto delegacija surengė išsamų susitikimą su technologijų bendrovėmis. Vizitas 
prasidėjo ekskursija ir politine diskusija bendrovės „Tesla“ gamykloje Frimonte, kur EP nariai 
bendravo su bendrovės pasaulinės prekybos strategu, viešosios politikos ir verslo plėtros 
Europoje direktoriumi, asocijuotąja generaline taryba. Kupertine delegacijos nariai susitiko su 
bendrovės „Apple“ viceprezidentais, atsakingais už pasaulinį žaliavų tiekimą ir tiekimo 
valdymą bei intelektinę nuosavybę. Tą pačią dieną delegacijos nariai taip pat susitiko su 
bendrovės „Nvidia“ atstovais, visų pirma su technologijų politikos vadovu, pasauliniu 
dirbtinio intelekto tautų vadovu ir už ES vyriausybinius ryšius atsakingu vadovu. Delegacijos 
nariai taip pat bendravo su nevyriausybinės organizacijos „Mozilla Foundation“ JAV 
advokatavimo komandos vadovu ir bendrovės „Mozilla Corporation“ vyriausiuoju teisininku. 
Be to, programos „German Accelerator“ atstovai nariams papasakojo apie iššūkius ir 
galimybes Europos startuoliams Silicio slėnyje. 

Komandiruotės metu buvo apsilankyta tarptautinės prekybos lyderiu laikomame Ouklando 
uoste. Uosto vadovybė pabrėžė, kad JAV ir Kinijos nesutarimai kelia naujų iššūkių uostui. 
Taip pat buvo pristatytos gausios investicijos į uosto infrastruktūros žalinimą. 

Be to, delegacijos nariams teko galimybė apsilankyti Kalifornijos, Berklio ir Stanfordo 
universitetuose, kurie yra vienos iš pirmaujančių pasaulyje mokslinių tyrimų ir mokymo 
institucijų. Susitikime su Berklio universiteto mokslininkais, kurie priklauso UAW profesinei 
sąjungai, buvo galima pasikeisti nuomonėmis apie profesinių sąjungų skeptišką požiūrį į 
tarptautinę prekybą, ES ir JAV prekybą automobilių sektoriuje ir Kinijos automobilių 
gamintojų, kaip konkurencingų rinkos dalyvių, iškilimą sparčiai augančioje elektrinių 
transporto priemonių rinkoje.

Susitikti su Kalifornijos federalinio ir valstijos lygmens politikais buvo sudėtinga. Galiausiai 
delegacijai pavyko susitikti su Kalifornijos valstijos senatoriumi Scottu Wieneriu ir 
Kalifornijos gubernatoriaus pavaduotojos E. Kounalakis patarėju tarptautiniais klausimais 
Evanu Reade’u. Abiejuose susitikimuose buvo pateikta naudingų įžvalgų, kaip stiprinti ES ir 
Kalifornijos ryšius. 

Pagrindiniai klausimai

Susitikimų metu INTA komitetas iškėlė šiuos klausimus, atspindinčius komiteto ir 
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Parlamento vieningą poziciją: 

1) ES ekonominio saugumo strategija

Vienas iš pagrindinių vizito metu aptartų klausimų buvo ekonominis saugumas, visų pirma 
atsižvelgiant į 2023 m. birželio 20 d. Komisijos ir vyriausiojo įgaliotinio paskelbtą Europos 
ekonominio saugumo strategiją. Pagal šią strategiją, be kita ko, siūloma peržiūrėti Tiesioginių 
užsienio investicijų tikrinimo reglamentą, dvejopo naudojimo prekėms taikomą ES eksporto 
kontrolės reglamentą ir, remiantis šia strategija, bus išnagrinėta, kokią riziką saugumui gali 
kelti Sąjungos investicijos užsienyje. Tęsdamas strategijos įgyvendinimą, savaitę prieš 
delegacijos susitikimą INTA komitetas taip pat surengė posėdį ekonominio saugumo tema, 
kuriame buvo lyginami JAV, Japonijos ir Taivano požiūriai į ekonominį saugumą. Spalio 4 d. 
Komisija paskelbė rekomendacijas valstybėms narėms, kuriose daugiausia dėmesio skiriama 
šioms keturioms technologijų sritims, kurios, kaip manoma, gali kelti didžiausią ir tiesioginę 
riziką, susijusią su technologijų saugumu ir nutekėjimu: pažangios puslaidininkių 
technologijos, dirbtinio intelekto technologijos, kvantinės technologijos ir biotechnologijos. 

Apsikeitimas nuomonėmis su Kalifornijos technologijų bendrovėmis padėjo išsiaiškinti, 
kokio masto poveikį turėjo J. Bideno administracijos Vykdomasis potvarkis dėl Jungtinių 
Valstijų investicijų į tam tikras nacionalinio saugumo technologijas ir produktus susirūpinimą 
keliančiose šalyse ir ar jis labai pakenkė, sulėtino, o gal paspartino Kinijos savarankiškumą 
gaminant tokias technologijas ir kaip tai paveikė Kalifornijos bendroves, kurių vertės 
grandinės ir pardavimas yra labai priklausomi nuo Kinijos. INTA komiteto nariai suabejojo 
dėl gana lanksčiai ir plačiai vartojamos JAV nacionalinio saugumo apibrėžties, kuri, atrodytų, 
apima daugybę ekonomikos sektorių. 

2) Dvišaliai ekonominiai / prekybiniai santykiai ir Prekybos ir technologijų tarybos veiklos 
rezultatai

Visuose susitikimuose taip pat buvo aptarti Prekybos ir technologijų tarybos, kaip keitimosi 
geriausia praktika ir bendradarbiavimo dėl reguliavimo metodų forumo, veiklos rezultatai. 
Vizitas sutapo su keletu Prekybos ir technologijų tarybai aktualių įvykių, visų pirma 
prezidento J. Bideno Vykdomuoju potvarkiu dėl DI, G7 vadovų pareiškimu dėl Hirošimos 
dirbtinio intelekto proceso, Londone vykusiu DI konferencijos aukščiausiojo lygio susitikimu 
ir pranešimu, kad JAV nustoja remti derybines nuostatas dėl duomenų srautų, duomenų 
lokalizavimo ir pirminio kodo pagal bendro pareiškimo iniciatyvą dėl e. prekybos, apie 
kuriuos buvo kalbama beveik visuose susitikimuose. 

Nariai pasikeitė nuomonėmis apie Prekybos ir technologijų tarybos galimybes padėti 
sumažinti atotrūkį tarp ES ir JAV, ypač daug dėmesio skiriant DI, puslaidininkiams, 
junglumui ir standartizacijai. Diskusijų dalyviai taip pat svarstė, ar šie sektoriai JAV turėtų 
būti reguliuojami valstijos ar federaliniu lygmeniu, ir tai, kaip šie sektoriai vertina siūlomus ar 
priimtus ES teisės aktus. Apskritai dialogo partneriai pripažino, kad privalomosios galios 
neturinčių elgesio kodeksų nepakaks, kad būtų užtikrintas pakankamas saugumo ir apsaugos 
priemonių lygis dirbtinio intelekto srityje. Kai kurie suinteresuotieji subjektai atkreipė dėmesį 
į sunkumus, susijusius su pasirengimu Prekybos ir technologijų tarybos posėdžiams ir 
konsultacijomis prieš juos. 

Infliacijos mažinimo įstatymo poveikis
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Delegacija taip pat turėjo galimybę tiesiogiai susipažinti su JAV infliacijos mažinimo 
įstatymo poveikiu Kalifornijos ekonomikai praėjus maždaug metams nuo jo įsigaliojimo. 
Suinteresuotieji subjektai patvirtino, kad Infliacijos mažinimo įstatymas suteikia nemažai 
paskatų priklausomybės nuo iškastinio kuro mažinimui, pavyzdžiui, uostų infrastruktūros 
srityje, tačiau vykstant diskusijoms taip pat buvo patvirtinta, kad Infliacijos mažinimo 
įstatymas daro tiesioginį poveikį investiciniams sprendimams, pavyzdžiui, elektrinių 
transporto priemonių baterijų gamybos srityje. 

INTA komiteto delegacijos nariai taip pat aptarė sėkmingų ES ir JAV derybų dėl susitarimo 
dėl svarbiausiųjų naudingųjų iškasenų, kuris leistų ES gamintojams taikyti tokias pačias 
sąlygas kaip ir JAV gamintojams pagal Infliacijos mažinimo įstatymą, perspektyvas. INTA 
komiteto delegacija pabrėžė, kad tai padėtų suvienodinti ES ir JAV gamintojų sąlygas ir 
panaikinti kai kuriuos diskriminacinius Infliacijos mažinimo įstatymo aspektus.

ES ir Kalifornijos bendradarbiavimas reguliavimo srityje

Delegacija siekė pabrėžti ES ir Kalifornijos bendradarbiavimo reguliavimo srityje svarbą 
politiniu lygmeniu. INTA komiteto nariams teko galimybė pabrėžti Europos žaliojo kurso 
mastą ir suderinamumą, ypač plataus užmojo ES apyvartinių taršos leidimų prekybos sistemos 
reformą, pagal kurią apyvartinių taršos leidimų prekybos sistema bus taikoma ir jūrų 
transportui, o pastatams ir kelių transportui bus sukurta atskira nauja apyvartinių taršos 
leidimų prekybos sistema. Nariai taip pat pabrėžė, kad naujasis pasienio anglies dioksido 
korekcinis mechanizmas, kuris taikomas kartu su reformuota ATLPS, turėtų būti laikomas 
trečiųjų šalių paskata mažinti priklausomybę nuo iškastinio kuro ir taikyti anglies dioksido 
apmokestinimo politiką taip, kaip tai padarė Kalifornija. Taip pat politiniu lygmeniu nariai 
pasikeitė nuomonėmis apie Kalifornijos įstatymų leidėjų požiūrį į DI taisykles, palyginti su 
Sąjungos požiūriu, ir apie tai, ar valstijos lygmens teisės aktai yra tinkami, jei nesama 
federalinio lygmens teisės aktų. 

3) ES, JAV ir Kinijos ekonominiai santykiai

Kai kurių INTA komiteto delegacijos aplankytų Kalifornijos bendrovių vertės grandinės yra 
glaudžiai susietos su Kinija. Suinteresuotieji subjektai pabrėžė, jog tokias sąvokas, kaip 
rizikos mažinimas ir atsiejimas, svarbu vartoti apdairiai. Dauguma dialogo partnerių pabrėžė, 
kad atsiejimas nuo Kinijos ekonomikos neatrodo perspektyvi galimybė, atsižvelgiant į didelę 
abiejų ekonomikų tarpusavio priklausomybę. Kalbant apie prekybos padėtį, akivaizdu, kad 
nors 2022 m. JAV prekybos su Kinija deficitas toliau didėjo, JAV eksportas į Kiniją ir 
importas iš Kinijos augo trečius metus iš eilės ir stipriai pagerėjo po 2020 m. pasiekto 
žemiausio lygio. Net ir kalbant apie rizikos mažinimą, suinteresuotieji subjektai pabrėžė, kad 
svarbu aiškiai ir glaustai apibrėžti šią sąvoką, siekiant išvengti atsakomųjų priemonių ir 
atsakomųjų veiksmų virtinės, be kita ko, atsižvelgiant į tai, kad Kinija turi įtakos žaliavų, 
kurios yra itin svarbios žaliajai ir skaitmeninei pertvarkai, tiekimui. Dalyviai taip pat 
pažymėjo, kad Kinijoje didėja baterijomis varomų elektrinių transporto priemonių eksportas, 
ir atkreipė dėmesį į antisubsidijų tyrimus, apie kuriuos 2023 m. rugsėjo 13 d. savo pranešime 
apie Sąjungos padėtį paskelbė Komisijos pirmininkė L. von der Leyen. Dalyviai pripažino 
Kinijos konkurencingumą aukštųjų technologijų sektoriuje, pradedant automobilių ir baigiant 
puslaidininkių sektoriumi, bei pažymėjo, kad tai pavyko pasiekti teikiant didelę valstybinę 
finansinę paramą. 
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Išvados ir tolesni veiksmai

Nepaisant to, kad ši ad hoc delegacijos komandiruotė vyko baigiantis šiai kadencijai, jos metu 
buvo galima susipažinti su Kalifornijos požiūriu šiais itin aktualiais transatlantinės prekybos 
ir ekonomikos diskusijos klausimais: ekonominis saugumas, rizikos mažinimas, 
bendradarbiavimas skaitmeninio sektoriaus reguliavimo srityje, priklausomybės nuo 
iškastinio kuro mažinimas ir DI reguliavimas, taip pat Prekybos ir technologijų tarybos ateitis. 
Šis vizitas ypač padėjo sušvelninti Vašingtono požiūrį šiais klausimais, nes Kalifornija 
atstovauja valstijai, kurioje Europai jautrūs klausimai yra labiau suprantami nei kitose 
valstijose. 

Visų pirma delegacija pasidalino tiesiogine patirtimi, susijusia su JAV eksporto kontrolės ir 
užsienyje vykdomos patikros priemonių taikymo poveikiu, t. y. klausimais, kurie artimiausiu 
metu bus svarstomi Parlamente ir INTA komitete, nes sausio 24 d. numatoma paskelbti 
ekonominio saugumo dokumentų rinkinį, į kurį bus įtraukta TUI tikrinimo reglamento 
peržiūra, o vėliau bus paskelbta baltoji knyga dėl eksporto kontrolės ir iniciatyva dėl 
investicijų užsienyje. 

Be to, delegacija apsvarstė būsimus Prekybos ir technologijų tarybos darbotvarkės klausimus. 

Tolesni veiksmai:

– toliau stebėti ES ir JAV prekybos ir ekonominių santykių raidą ir pasinaudoti 
delegacijos metu gautomis įžvalgomis rengiant Parlamento poziciją dėl transatlantinių 
prekybos santykių, ekonominio saugumo, eksporto kontrolės ir investicijų tikrinimo;

– toliau keistis informacija apie transatlantinę prekybą INTA komitete, stebėsenos 
grupėse ir techniniuose informaciniuose susirinkimuose. Apie delegacijos rezultatus jau 
buvo pranešta 2023 m. lapkričio 27–28 d. vykusiame INTA komiteto posėdyje ir 
keliose JAV stebėsenos grupėse, sušauktose pasibaigus vizitui bei ES ir JAV 
aukščiausiojo lygio susitikimui; 

– užtikrinti tolesnį demokratinį Prekybos ir technologijų tarybos ir jos darbo grupių, 
kuriose pagrindinis dėmesys skiriamas prekybai, tikrinimą ir dar kartą prieš kitą politinį 
susitikimą pakviesti ES bendrapirmininkius, vykdomąjį pirmininko pavaduotoją 
V. Dombrovskį ir vykdomąją pirmininko pavaduotoją M. Vestager keistis nuomonėmis 
kartu su kitais Parlamento komitetais, kurių tikrinimo darbas susijęs su Prekybos ir 
technologijų taryba. Pažymėtina, kad 5-asis Prekybos ir technologijų tarybos posėdis, 
kuris turi įvykti JAV, buvo kelis kartus perkeltas ir dabar numatomas 2024 m. 
pradžioje. ES Tarybai pirmininkaujanti Belgija taip pat siekia surengti Prekybos ir 
technologijų tarybos posėdį 2024 m. pirmąjį pusmetį. Atsižvelgiant į artėjančius 
Europos Parlamento ir JAV rinkimus, šie du Prekybos ir technologijų tarybos posėdžiai 
greičiausiai bus paskutiniai 2024 m.; 

– palaikyti naudingus ryšius, užmegztus su suinteresuotaisiais subjektais Kalifornijoje:
o toliau keičiantis informacija apie svarbius įvykius su ES ryšių palaikymo biuru 

San Fransiske ir EPLO Vašingtone, visų pirma prieš Prekybos ir technologijų 
tarybos posėdžius ir jiems pasibaigus, taip pat su valstybių narių generaliniais 
konsulais San Fransiske;

o rengiant susitikimus (fizinius arba internetinius) su dialogo partneriais, su kuriais 
nepavyko susitikti šio vizito metu, įskaitant valstijų senatorius, suinteresuotuosius 



CR\1288964LT.docx 7/13 PE754.970v01-00

LT

subjektus ir skirtingose valstijose įsikūrusias Europos bendroves (vienu atveju 
toks susitikimas jau buvo surengtas po to, kai delegacija atvyko į Kaliforniją ir 
negalėjo susitikti su konkrečiu suinteresuotuoju subjektu).

Priedas. Galutinė programa 
EP pranešimai spaudai, susiję su delegacijos vizitu 
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TARPTAUTINĖS PREKYBOS (INTA) KOMITETO
VIZITAS

Į SAN FRANSISKĄ IR JO ĮLANKOS ZONĄ 2023 M. SPALIO 30 D. – LAPKRIČIO 1 D.

GALUTINĖ PROGRAMA

2023 m. spalio 30 d. (pirmadienis) San Fransiskas
09.00–11.30 val. Bendrovės „Tesla“ gamykla Frimonte. Susitikimas ir ekskursija po 
gamyklą

13.00–14.00 val. Susitikimas su Kalifornijos gubernatoriaus pavaduotojos 
E. Kounalakis patarėju tarptautiniais klausimais 

14.00–14.45 val. ES tarnybos San Fransiske vadovo pavaduotojo informacinis 
pranešimas 

15.15–17.00 val. Susitikimas su Ouklando uosto atstovais, ekskursija po jūrų uosto 
infrastruktūrą ir informacinis susirinkimas 

17.30–19.00 val. Susitikimas su Jungtinių automobilių darbininkų sąjungos (UAW) 
atstovais ir apsilankymas Kalifornijos universiteto Berklio laboratorijose 

2023 m. spalio 31 d. (antradienis) San Fransiskas

08.00–09.00 val. Susitikimas prie pusryčių stalo su valstybių narių generaliniais 
konsulais 

10.00–12.00 val. Susitikimas ir ekskursija bendrovėje „Apple“ 

15.00–17.00 val. Susitikimas bendrovėje „Nvidia“ 

2023 m. lapkričio 1 d. (trečiadienis) San Fransiskas

08.30–09.25 val. „Mozilla Foundation“ 

09.45–10.30 val. Susitikimas su Kalifornijos senatoriumi Scottu Wieneriu 

11.30–13.15 val. Stanfordo universitetas. Susitikimas prie pietų stalo ir apsilankymas 
universitetiniame miestelyje 

13.30–14.30 val. Susitikimas su programos „German Accelerator“ atstovais 

Delegacijos vizito pabaiga
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Kitą savaitę San Fransiske lankysis parlamentinė prekybos delegacija
Pranešimai spaudai
 

TARPTAUTINĖS PREKYBOS KOMITETAS  

 

2023 10 25, 16.45 val. 

 

Spalio 30 d. – lapkričio 1 d. Tarptautinės prekybos komiteto penkių Europos Parlamento 
narių delegacija vyks į San Fransiską ir jo įlankos zoną.
Europos Parlamento nariai planuoja apsilankyti automobilių gamintojų gamykloje, taip pat 
lankysis Ouklando uoste ir susitiks su vietos valdžios atstovais. Įstatymų leidėjai taip pat ketina 
susitikti su profesinių sąjungų atstovais Berklyje. Nariai taip pat susitiks su aukštųjų 
technologijų ir puslaidininkių įmonėmis ir keisis nuomonėmis Stanfordo universitete. Europos 
Parlamento nariai taip pat turėtų dalyvauti diskusijoje su Kalifornijos asamblėjos narių 
delegacija.

Delegacijai vadovaus Tarptautinės prekybos (INTA) komiteto pirmininkas Bernd Lange (S&D, 
DE), o delegacijos gretose bus Elżbieta Katarzyna Łukacijewska (EPP, PL), Inma Rodríguez-
Piñero (S&D, ES), Delegacijos ryšiams su Jungtinėmis Amerikos Valstijomis pirmininko 
pavaduotoja Miapetra Kumpula-Natri (S&D, FI) ir INTA komiteto pirmininko pavaduotoja 
Marie-Pierre Vedrenne (RENEW, FR).

Citata
„Tolesnis mūsų ekonominės strategijos tobulinimas bus pagrindinis mūsų keitimosi patirtimi 
Kalifornijoje tikslas. Ar aptartume puslaidininkių, automobilių gamybos, ar ypatingos svarbos 
infrastruktūros klausimus, turime užtikrinti, kad bet koks atviros prekybos ribojimas būtų 
individualiai pritaikytas, nedidelio masto ir veiksmingas. Norime tiesiogiai iš Kalifornijos 
darbuotojų, įmonių ir politikų išgirsti, kaip jie vertina savo ekonominę strategiją ir kaip ES, 
JAV ir trečiosios šalys turėtų bendradarbiauti šioje srityje, tiek kalbant apie užsienio investicijas 
ar investicijas užsienyje, tiek apie eksporto kontrolę. Vizito metu taip pat bus keičiamasi 
nuomonėmis dėl skaitmeninio pasaulio reglamentavimo, visų pirma skaitmeninės prekybos 
srityje, ir dėl to, kaip šiuo tikslu reikėtų toliau stiprinti Prekybos ir technologijų tarybos veiklą“, 
– sakė Bernd Lange.

Pagrindiniai faktai
ES ir JAV dvišaliai prekybos ir investicijų ryšiai yra glaudžiausi pasaulyje. Pastaruosius 
kelerius metus prekybos ryšius drumstė įvairūs nesutarimai: neseniai buvo priimtas Infliacijos 
mažinimo įstatymas, o anksčiau JAV taikė tam tikras priemones plienui ir aliuminiui. 2021 m. 
buvo įsteigta ES ir JAV prekybos ir technologijų taryba, kurios tikslas – koordinuoti veiksmus 
svarbiausiais pasaulinės prekybos, ekonomikos ir technologijų klausimais ir stiprinti 
transatlantinius prekybos ir ekonominius santykius. Spalio 20 d. Vašingtone vykusiame ES ir 
JAV aukščiausiojo lygio susitikime abi šalys susitarė tęsti derybas, tačiau kol kas nepavyko 
susitarti dėl plieno ir aliuminio, o susitarimas dėl svarbiausiųjų naudingųjų iškasenų iki šiol 
nepasiekė persilaužimo taško.

Papildoma informacija

https://www.europarl.europa.eu/news/lt
https://www.europarl.europa.eu/meps/LT/1909
https://www.europarl.europa.eu/meps/LT/1909
https://www.europarl.europa.eu/meps/LT/96791
https://www.europarl.europa.eu/meps/LT/125043
https://www.europarl.europa.eu/meps/LT/125043
https://www.europarl.europa.eu/meps/LT/124735
https://www.europarl.europa.eu/meps/LT/197502
https://policy.trade.ec.europa.eu/eu-trade-relationships-country-and-region/countries-and-regions/united-states_en
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/lt/document/IPOL_IDA(2023)740087
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/lt/document/IPOL_IDA(2023)740087
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/lt/document/EPRS_BRI(2023)754554
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 Rezoliucija dėl derybų dėl susitarimo su JAV dėl svarbiausiųjų naudingųjų iškasenų 
tarptautinių tiekimo grandinių stiprinimo pradžios (2023 m. spalio 18 d.)

 Prekybos komiteto pirmininkas: Parlamentas tikisi, kad ES ir JAV aukščiausiojo lygio 
susitikime bus pasiekti su PPO suderinami rezultatai 

 Parlamento rezoliucija dėl ES ir JAV santykių ateities (2021 m. liepos 26 d.)
 EP idėjų kalvė („Think Tank“): Transatlantiniai santykiai. JAV ir Kanada 
 Multimedijos įrašų rinkinys ES ir JAV prekybos santykių tema
 Tarptautinės prekybos komitetas

 

Nuoroda: 20231024IPR08208.

https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/A-9-2021-0250_LT.html
https://www.europarl.europa.eu/factsheets/lt/sheet/174/transatlantic-relations-the-us-and-canada
https://multimedia.europarl.europa.eu/en/package/eu-usa_17601
https://www.europarl.europa.eu/committees/lt/inta/home/highlights
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Prekybos komiteto pirmininkas: Parlamentas tikisi, kad ES ir JAV 
aukščiausiojo lygio susitikime bus pasiekti su PPO suderinami rezultatai
Pranešimai spaudai
 

TARPTAUTINĖS PREKYBOS KOMITETAS  

 

2023 10 18, 17.21 val. 

 

Prieš penktadienį Vašingtone vyksiantį ES ir JAV aukščiausiojo lygio susitikimą 
Prekybos komiteto pirmininkas Bernd Lange (S&D, Vokietija) šiandien paskelbė tokį 
pareiškimą.
„Šiomis neramiomis geopolitinėmis aplinkybėmis turime pasinaudoti galbūt paskutine ES 
Komisijai ir JAV administracijai likusia galimybe rasti sprendimus dėl vis dar neišspręstų 
nesutarimų prekybos srityje. Vis dėlto, tai turėtume įgyvendinti ištikimai laikydamiesi savo 
vertybių, taisyklių ir įsipareigojimų tarptautinei prekybos sistemai. Susitarimas su JAV dėl 
svarbiausiųjų naudingųjų iškasenų suvienodintų konkurencijos sąlygas ir suteiktų ES 
įsisteigusioms įmonėms galimybę dalyvauti JAV tiekimo grandinėse gaminant baterijas 
elektrinėms transporto priemonėms ir taip ištaisytų dalį žalos, kurią sukėlė Infliacijos mažinimo 
įstatymas. Toks susitarimas taip pat galėtų mums padėti suvienyti jėgas gerinant darbo teisių 
apsaugą mūsų svarbiausiųjų naudingųjų iškasenų tiekimo grandinėse. Kita vertus, reikia 
visapusiškai laikytis daugiašalių taisyklių ir mechanizmų, visų pirma nustatytų Tarptautinės 
darbo organizacijos, taip pat mūsų pačių reguliavimo metodų, o visa tai galima pasiekti tik 
bendradarbiaujant su mūsų prekybos partneriais.

Antrasis pagrindinis siektinas rezultatas galėtų būti parengta būsimo visuotinio susitarimo dėl 
tvaraus plieno ir aliuminio sistema. Tai turėtų būti pereinamojo laikotarpio žingsnis ieškant 
sprendimo, kuris visam laikui panaikintų neteisėtus D. Trumpo nustatytus 232 muitus ir 
atitinkamas ES atsakomąsias priemones. Tai palengvintų padėtį ir suteiktų teisinio tikrumo 
daugeliui sektorių abiejose Atlanto pusėse, kurie per pastaruosius kelerius metus dėl to labai 
nukentėjo. Nepaisant to, neturėtume siekti susitarimo bet kokia kaina. Pirma, bet koks 
susitarimas turėtų būti visiškai suderinamas su PPO. Vadinasi, jei siekdami išspręsti su rinka 
nesusijusių perteklinių pajėgumų problemą taikysime esamas prekybos apsaugos priemones, 
jos ir toliau turėtų būti paremtos objektyviais tyrimais, o ne politiniais sumetimais. ES jokiu 
būdu neturėtų pritarti tokiai sistemai, kuri pažeistų PPO, susilpnintų daugiašalę prekybos 
sistemą ir lemtų dar didesnį protekcionizmą bei suskaidytą globalizaciją. Susitarimu taip pat 
turėtų būti ginami galiojantys Sąjungos teisės aktai ir užtikrinamas jų laikymasis, įskaitant 
pasienio anglies dioksido korekcinį mechanizmą.

Jei abu susitarimai bus sudaryti, jie turės būti sudaryti tik su ES ir, kad juos būtų galima taikyti, 
jiems turės pritarti Europos Parlamentas. Suderinamumas su PPO, mūsų reguliavimo 
nepriklausomumo išsaugojimas ir indėlis į tvaresnę prekybą bus pagrindiniai aspektai, į kuriuos 
Europos Parlamentas atsižvelgs vertindamas abu susitarimus. Esame pasirengę nedelsiant imtis 
veiksmų atsižvelgdami į aukščiausiojo lygio susitikimo rezultatus.“

Pagrindiniai faktai

https://www.europarl.europa.eu/news/lt
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Spalio 20 d. Vašingtone vyksiančiame 27-ajame ES ir JAV aukščiausiojo lygio susitikime ES 
atstovaujantys Europos Vadovų Tarybos pirmininkas Charles Michel ir Europos Komisijos 
pirmininkė Ursula von der Leyen susitiks su JAV prezidentu Joe Bidenu. Paskutinis ES ir JAV 
aukščiausiojo lygio susitikimas įvyko 2021 m. birželio 15 d. Briuselyje. Rugsėjo mėn. priimtoje 
rezoliucijoje Parlamentas paragino Komisiją informuoti JAV vyriausybę, kad susitarimas dėl 
svarbiausiųjų naudingųjų iškasenų turėtų būti laikomas tik vienu iš pirmųjų žingsnių siekiant 
išspręsti visus ES susirūpinimą keliančius klausimus, susijusius su vis dar neišspręstais 
prekybos nesutarimais ES ir JAV santykių srityje.

Daugiau informacijos:
Tarptautinės prekybos komiteto pirmininko Berndo Lange (S&D, Vokietija) kabinetas, 
el. paštas: bernd.lange@europarl.europa.eu, Tel.: +32 228 45 555.

https://www.europarl.europa.eu/committees/lt/inta/home/highlights
https://www.europarl.europa.eu/meps/lt/1909/BERND_LANGE/home
mailto:bernd.lange@europarl.europa.eu

